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Inleiding 10 
 
Voor deze eerste bijeenkomst is geen specifieke agenda samengesteld. Het gaat nu om kennismaken, 
de agenda voor de komende tijd en het doorspreken van de stand van zaken van enkele 
onderwerpen. Het academisch onderwijs, inclusief de haalbaarheid en de planning, is daarbij van 
cruciaal belang. 15 
 
Academisch onderwijs 
 
Hans Adriaansens geeft een overzicht van de stand van zaken. Het overleg met de universiteiten 
verloopt langzaam maar positief. De Open Universiteit is gemotiveerd om dingen snel voor elkaar te 20 
krijgen. Bij de Vrije Universiteit is er voortgang waarneembaar, waarbij het College van Bestuur 
intern werkt aan het verwerven van draagvlak. De OU en de VU hebben een gezamenlijke werkgroep 
ingesteld. Ruard Ganzevoort is daar voorzitter van. Hij heeft aangegeven dat zaken de VU niet louter 
op formele, maar vooral op inhoudelijke gronden een handtekening wil zetten. De verwachting is dat 
de werkgroep binnen enkele weken haar ‘eisen’, die zij aan UC Haarlem stelt, heeft geformuleerd en 25 
aangeleverd. Stichting Panopticon is daar blij mee, want dit getuigt van inhoudelijke betrokkenheid.  
Vervolgens zal de Gemeenschappelijke Regeling worden opgesteld en gesloten. Daarna kunnen de 
twee universiteiten de Stichting UC Haarlem oprichten, een kwartiermaker of bouwdecaan 
benoemen die het University College Haarlem verder vorm kan geven. De inbreng van de OU is zeker 
op het punt van digitalisering modern. Dat maakt het ook voor de VU interessant om met de OU 30 
samen te werken. Voor de OU biedt de samenwerking de gelegenheid om meer te doen met blended 
learning, een mix van afstandsonderwijs en klassikaal onderwijs. Voor de VU is duidelijk dat de 
inbreng van de OU interessant is en dat UC Haarlem daarbij een prachtige proeftuin kan zijn. 
Panopticon is ook daarom blij met deze twee partijen. Daarnaast zullen er samenwerkingen ontstaan 
met andere instellingen, zoals het conservatorium van Inholland, visual arts van de Rietveld 35 
Academie etc. 
 
Parallel aan het traject om te komen tot oprichting van UC Haarlem worden andere zaken voorbereid 
en geregeld alsof UC Haarlem al bestaat. De gang naar de Macrodoelmatigheidscommissie (CDHO), 
het verwerven van een CROHO nummer in het kader van de registratie hogere opleidingen, de gang 40 
naar de NVAO voor de toets Nieuwe Opleiding en het overleg het ministerie van OCW zijn 
activiteiten die lopende de discussie met VU en OU zijn gestart. 
  
In het voorjaar van 2018 start als alles goed gaat de werving van docenten en studenten. Het doel is 
nog steeds om in september 2019 het eerste studiejaar van start te laten gaan. Er is reeds gestart 45 
met het informeren van scholieren over UC Haarlem over de focus op een substantieel deel eerste 
generatiestudenten en op nationale of verticale diversiteit, naast de internationale diversiteit, zoals 
ook door het besluit van de gemeenteraad is aangegeven. Het geleidelijk gegroeide odium dat UC’s 
vooral ’wit, elitaire en duur’ zijn wordt dan ook tegengegaan. Daar spreken we nu over met de 
scholen van VWO in de regio en tot nu toe worden die gedachten hartelijk ontvangen. Verder wordt 50 
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er gewerkt aan een Stichting Vrienden van UC Haarlem, die ervoor moet zorgen dat er hechte 
verbindingen ontstaan met het bedrijfsleven van Haarlem en omgeving. UC Haarlem wil een goede 
connectie hebben met de omgeving. De Stichting Vrienden van UC Haarlem moet ervoor zorgen dat 
studenten mooie stage- en werkplekken krijgen. Ook zal de ‘vriendenstichting’ zich richten op de 
vestiging van een ‘revolving ‘ fonds waardoor studenten die dat nodig hebben kunnen worden 5 
geholpen. 
  
Hans Adriaansens verwacht de Gemeenschappelijke Regeling uiterlijk aan het eind van de zomer 
2017 rond te hebben. Dan is de belangrijkste stap genomen en volgt op termijn de accreditatie die 
immers op basis van eerdere vergelijkbare programma’s (bv UCU en UCR) met glans is verleend. 10 
 
Kees Kapteijn wijst erop dat er binnen 9 maanden na 11 april een intentieovereenkomst moet zijn. 
Adriaansens stelt dat de beide universiteiten menen dat zij voorafgaand aan de raadsvergadering van 
16 februari al zo’n intentieverklaring hebben afgegeven en dat een Gemeenschappelijke Regeling de 
uitkomst van het toen ingezette proces zal zijn. Dat gaat dan ook een flinke stap verder dan (alweer) 15 
een intentieverklaring. Jacqueline van de Sande voegt eraan toe dat de intentie van de twee 
universiteiten al op papier staat. De raad acht dat echter nog niet voldoende, maar Jeroen van Spijk 
constateert dat zaken zo sneller gaan dan gedacht. 
 
Hans Adriaansens en Jacqueline van de Sande hebben vorige week in een gesprek met de VU 20 
rechtstreeks de vraag gesteld of de VU onneembare risico’s ziet. Als dat zo zou zijn, dan zou het goed 
zijn om die meteen op tafel te hebben om nog tijdig over te kunnen gaan op een alternatief. Men 
heeft echter de opvatting en bereidheid om serieus te zoeken naar een werkbare relatie. Onlangs 
hebben decanen van de VU een bezoek gebracht aan de Koepel. Die bijeenkomst, die in goede sfeer 
verliep, was zeer nuttig. 25 
 
Communicatie met de gemeenteraad 
 
Jeroen van Spijk wil het vertrouwen van de gemeenteraad in dit project vergroten. Met een 
intentieovereenkomst, voorzien van drie handtekeningen, zou een belangrijke juridische stap gezet 30 
zijn. De gemeente gaat - overigens op verzoek van de VU - ook zelf in gesprek met de VU, in dit geval 
zal het vermoedelijk ook gaan over het bouwen van een aantal studentenwoningen waar de 
gemeente ruimte voor ziet. Als Stichting Panopticon agendapunten wil meegeven voor dat overleg, 
zijn die uiteraard van harte welkom. 
- Jacqueline van de Sande stelt dat de VU ongetwijfeld verwacht dat het college zich positief 35 
uitspreekt over de komst van de VU naar Haarlem. 
- Hans Adriaansens zegt dat er in zijn beleving twee intentieverklaringen zijn. Panopticon zou met de 
OU en de VU kunnen afspreken dat er een bericht komt waarin wordt gesteld dat partijen op basis 
van die verklaringen nu echt aan het werk zijn om UC Haarlem te verwezenlijken. 
Cecile Hubers merkt op dat de raad zal zeggen dat die situatie er eerder ook met de UvA was. Er is 40 
meer voor nodig om het vertrouwen van de raad te vergroten. 
 
Jeroen van Spijk concludeert dat er een positieve beweging is. We zijn er nog niet, maar het kan 
sneller gaan dan gedacht. In de communicatie met de gemeenteraad zou het helpen als er harde 
stukken zouden zijn. Een minderheid van de raad is tegen en blijft dat ook, een klein deel van de raad 45 
is voor en blijft dat ook, en een meerderheid van de raad, waaronder het CDA en de PvdA staat er 
voorwaardelijk achter. De raad wil goed op de hoogte gehouden worden en risico’s onder controle 
houden. Met de fracties zijn goede gesprekken geweest. Het betekent dat het college zo transparant 
mogelijk moet zijn over wat er speelt. Men is gefocust op risico’s en eventuele addertjes onder het 
gras. Als je zeker weet dat de universiteiten meewerken, is die kou uit de lucht. Dat is cruciaal. 50 
Verder gaat het met name om de garantstellingen.  
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Hans Adriaansens geeft aan dat gesprekken tussen Panopticon en de gemeente vooral op 
collegeniveau hebben plaatsgehad. Hij biedt aan om ook rechtstreeks met de fracties in gesprek te 
gaan. 
Merijn Snoek benadrukt dat de raad de behoefte heeft om zeker te weten dat het goed loopt. Het 
zou enorm helpen als de VU op het eigen briefpapier communiceert naar de gemeente wat er wordt 5 
ondernomen met Panopticon en de OU.  
Jacqueline van de Sande geeft aan dat we nu in een ander proces zitten dat wat de raad wil. De VU 
doet dit omdat zij deel willen zijn van UC Haarlem, zij heel  inhoudelijk kijken naar de toegevoegde 
waarde van de UC Haarlem, en zij zijn niet bezig om de raad tevreden te stellen. We hebben er 
belang bij dat het proces om tot de UC Haarlem te komen zo rustig en overzichtelijk mogelijk 10 
verloopt.  
Kees Kapteijn stelt voor deze informatie over de progressie, namelijk de intentie dat de universiteiten 
een gemeenschappelijke regeling gaan opzetten, in een volgende voortgangsbericht naar de raad te 
sturen (juli). 
Hans Adriaansens voegt eraan toe dat er over twee weken best eens meer informatie zou kunnen 15 
zijn over de Gemeenschappelijke Regeling. 
Jacqueline van de Sande geeft aan dat het alternatief is dat de OU met een andere instelling dan de 
VU gaat samenwerken in UC Haarlem. Het liefst zien we echter dat de OU en de VU dit samen gaan 
doen. Panopticon wil graag met hen bespreken wanneer zij duidelijkheid denken te kunnen geven. 
Hans Adriaansens voegt eraan toe dat het een delicate aangelegenheid is waarin je niemand voor het 20 
blok wilt zetten. 
Jacqueline van de Sande stelt voor om nu een voortgangsbericht naar de raad te sturen over de 
stand van zaken. Hoogstwaarschijnlijk is er in het volgend bestuurlijk overleg, op 18 juli, duidelijkheid 
te geven. 
Afgesproken wordt dat het college op korte termijn de voortgang meldt aan de raad. Daarbij wordt 25 
aangegeven dat er rond de zomer duidelijkheid zal zijn. Nadere informatie daarover volgt dan. In 
het bestuurlijk overleg van 18 juli kan hopelijk worden gemeld dat de universiteiten opdracht 
geven om de Gemeenschappelijke Regeling te maken, die in september ondertekend zou kunnen 
worden. 
 30 
Garantstelling 
 
Jeroen van Spijk meldt dat hij en Kees Kapteijn op woensdag 7 juni een gesprek met Amvest hebben 
om te praten over de door de raad gewenste garantstelling.  
Kees Kapteijn voegt eraan toe dat het voor de raad belangrijk is dat de concerngarantie voor 10 jaar 35 
geldt. Hierover is al contact geweest; de toezegging voor een concerngarantie voor 10 jaar na 
levering ligt er. Met Amvest wordt ook gesproken over hun positie als hypotheekverstrekker bij 
mogelijk faillissement van de stichting. Dit is van belang ingeval de gemeente gebruik zou willen 
maken van een terugkooprecht, wanneer zou blijken dat het academisch onderwijs niet slaagt. 
Jacqueline van de Sande stelt voor Amvest uit te nodigen voor het bestuurlijk overleg, omdat Amvest 40 
en Panopticon samen optrekken. 
Afgesproken wordt dat Amvest vanaf nu wordt uitgenodigd voor dit bestuurlijk overleg.  
 
Planning 
 45 
Jacqueline van de Sande zegt dat de planning voor Panopticon heel belangrijk is. Het doel is om 
september 2019 de eerste lichting studenten te ontvangen. Dat betekent dat er nu verschillende 
dingen parallel moeten lopen in plaats van volgordelijk. Er is een quick scan en er worden plannen 
uitgewerkt. Op 7 juni is daarover een gesprek met Gijs Wanders/Kees Kapteijn. Jacqueline van de 
Sande zou graag zien dat de er op bestuurlijk niveau commitment wordt uitgesproken om alles op 50 
alles te zetten om de planning te halen. 
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Jeroen van Spijk bevestigt dit. De planning is ambitieus, maar bij Panopticon is veel ervaring en 
kennis aanwezig als het gaat om het aanleveren van relevante informatie. Als de informatie 
voorhanden is, kunnen processen gaan lopen. De wethouder ziet het belang in van het ondersteunen 
van Panopticon, maar een groot deel van de informatie moet van de stichting komen.  
Jacqueline van de Sande stelt voor om bijvoorbeeld workshops van twee dagen te houden in plaats 5 
van alle afdelingen langs te moeten.  
Jeroen van Spijk geeft aan dat er vaker op die manier wordt gewerkt. Kees Kapteijn constateert dat 
er een wens is om via workshops met elkaar samen te werken, zodat interne afstemming sneller kan 
verlopen. Tegelijkertijd heb je in verschillende procedures met officiële termijnen te maken, die niet 
ingekort kunnen worden. 10 
Merijn Snoek spreekt eveneens zijn commitment uit. De vraag is wat nu kan worden aangepakt, 
vooruitlopend op zekerheid van de universiteiten. 
Jacqueline van de Sande geeft aan dat het vooral gaat om spoed bij de voorbereiding van de 
procedures, zodat bij academische zekerheid doorgepakt kan worden. Er komt een voorstel voor een 
spoedige start met de asbestsanering. Het is beduidend goedkoper als gekozen wordt voor een 15 
methode waarbij het betreffende deel van het gebied gedurende een langere periode met rust 
gelaten wordt (‘in containment’). De vergunningaanvraag moet dan op 1 september bij de gemeente 
liggen. Er is een gezamenlijk belang de sanering snel ter hand te nemen; het alternatief is vele malen 
duurder. Sanering maakt daarmee ook voor de gemeente het risico kleiner, ingeval het tot 
teruglevering van het gebouw aan de gemeente zou komen. 20 
 
Volgend overleg 
 
Het volgend bestuurlijk overleg vindt plaats op dinsdag 18 juli van 16.00 tot 17.30 uur. Vooraf 
worden een agenda en eventuele stukken verstrekt. Amvest wordt bij het overleg uitgenodigd. 25 
 


